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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE ZE DNE 23. 1. 2023 

1. Schválení programu schůze a ověřovatelů zápisu 

Starosta přivítal zastupitele na zasedání zastupitelstva a 
přednesl program ke schválení. Dále navrhl ověřovatele 
zápisu – pana Rostislava Krále a pana Richarda Nováka. 
K programu i ověřovatelům zápisu nebyly podány 
připomínky. 

Usnesení č. 1/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje předložený program 
zasedání a ověřovatele zápisu pana Rostislava Krále a 
pana Richarda Nováka. 

(7:0:0)  

2. Podněty k prošetření 

2.1 Šetření zákonnosti postupů při těžbě dřeva v 
obecním lese 

Zastupitel p. Vrzal informoval o šetření, které proběhlo na 

základě stížnosti – podnětu zatím neznámých občanů a od 

odborného lesního hospodáře pana Bednáře. Stížnost 

byla na nezákonné postupy – nelegální těžba dřeva 

v obecním lese. Nelegální proto, že o této těžbě údajně 

obec nebyla informována a dle odborného lesního 

hospodáře pana Bednáře nebyla vedena v souladu s 

lesním zákonem. Uvedl, že proběhlo místní šetření na 

místě v lese a dále pak na obecním úřadě, kde byli účastni 

jednání starosta, místostarosta, p. Vrzal, p.Novák, p.Míka, 

p. Král a lesní hospodář p. Bednář. Z projednání na OÚ 

byl vyhotoven zápis. Z výsledku šetření vzešlo, že 

obec tuto těžbu těžaři p. Míkovi zadala, pouze došlo 

k nedorozumění v čase těžby. Zastupitel p. Vrzal na 

to ovšem namítal, že se jednalo podle něj o 

nezákonnou mýtní těžbu a ne o těžbu kůrovcovou, 

která v daném místě měla proběhnout. P. Míka – 

těžař se obhajoval tím, že těžil vždy stejným 

způsobem již spoustu let a nikdy s jeho prací neměl 

nikdo problém a že z jeho hlediska neprovedl nic 

nezákonného. Jednalo se o tom, jestli vznikla obci 

nějaká škoda a tady se názory zastupitelů lišily. Dále 

se k věci vyjádřil bývalý starosta obce, nyní zastupitel 

Richard Novák. Obecně k hospodaření v lese uvedl, 

že do doby jeho zvolení starostou se v lese nijak 

zvlášť netěžilo a po jeho prvním zvolení v roce 2015 

proběhla v obecním lese větrná kalamita, která 

zničila lesní porost o velikosti cca 2 i více hektarů a na 

tuto kalamitu se udělalo výběrové řízení, které vyhrál 

p. Míka. Po této akci se dále nepředpokládalo, že 

bude v lesích vyvíjena nějaká další větší těžba, avšak 

dalšími vlivy počasí se těžba dále rozšiřovala, ať už 

polomy, či kůrovcovou kalamitou.  Dále uvedl, že byla 

dohoda mezi obcí a p. Míkou, že pokud bude v místě 

nějaký polom či kůrovec, že po domluvě s vedením obce, 

odborným lesním hospodářem, nebo obecním technikem 

dřevo vytěží a zároveň doloží výkaz o množství 

vytěženého dříví. Shrnul, že takto to fungovalo po celou 

dobu jeho volebního období. Dodal, že v roce 2020 byla 

kůrovcová kalamita většího rozsahu a vždy si množství dle 

předloženého výkazu u odborného lesního hospodáře p. 

Bednáře kontroloval a ten nikdy neshledal, že by se 

vytěžilo něco nezákonně. Místostarosta uvedl, že na 

udání neznámé osoby se bude touto záležitostí zabývat 

inspekce životního prostředí a předpokládá se průběh 

nějakého dalšího šetření a proto se k tomu prozatím 

nebude vyjadřovat. O výsledku šetření bude 

zastupitelstvo informováno na dalších zasedáních. 

Dále místostarosta informoval o šetření další věci, a to 
stížnosti – podezření na nelegální vytěžení lesního 
porostu ve „starém lomu“ p.p.č. 2071 v k.ú. Dolní Morava.  
V obou případech se tímto bude zastupitelstvo dále 
zabývat na dalších zasedáních po výsledcích šetření 
inspekce životního prostředí. 

3. Výstavba v obci 

3.1 Žádost o vyjádření k umístění stavby Horní Lipka – 
Dolní Morava, kvn – 2.část 

Zastupitelstvo obce projednalo navrhovanou trasu stavby 
nového kabelové vedení NN, VN a trubku HDPE v místech 
Horní Lipka – Dolní Morava- 2. část. Jedná se o propojení 
trasy vysokého napětí z Větrného vrchu k Penzionu Na 
Rozcestí a dále pak v k.ú. Horní Morava propojení 
podzemního vedení nízkého napětí. 

Usnesení č. 2/2023 

Zastupitelstvo obce souhlasí s umístěním stavby dle 
přeložené dokumentace za podmínky, že když v k.ú. Horní 
Morava povede nové vedení krajem komunikace, která 
byla v loňském roce rekonstruována, bude tato 
komunikace dána investorem opět do původního stavu.  

(7:0:0) 
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3.2 Studie využití území – ppč.5482 v k.ú. Velká Morava, 
Sport Revolution 

Zastupitelstvo obce znovu projednalo studii využití 
pozemku p. č.5482 v k.ú. Velká Morava. Byla předložena 
nová studie, ke které nemělo zastupitelstvo připomínek. 

Usnesení č. 3/2023 

Zastupitelstvo obce bere předloženou studii využití území 
pozemku p.č. 5482 na vědomí. Zastupitelstvo obce 
schvaluje předložený záměr výstavby dočasné stavby 
prodejny sportovních potřeb společnosti Sport 
Revolution.  

(7:0:0)  

3.3 Žádost o odsouhlasení záměrů vybudování 
komunikace a inženýrských sítí – p.Vanžura 

Zastupitelstvo obce projednalo žádost o souhlas 
vybudování komunikace a inženýrských sítí v lokalitě nad 
„Čtyřmi domy“ a nad Ovčínem. Jedná se o vybudování 
zpevněné komunikace navazující na komunikaci k Ovčínu 
– prodloužení v trase dnešní obecní cesty na p.č. 2189 a 
2155 v k.ú. Dolní Morava a p.č. 2025 v k.ú. Horní Morava. 
V rámci této akce by byly zároveň položeny některé 
inženýrské sítě (vodovod, kanalizace, veřejné osvětlení). 
Dále pak o vybudování komunikace k pozemkům p.č. 
283/1 a 283/2 v k.ú. Dolní Morava. Stávající cesta bude 
zpevněna a upravena viz předložená dokumentace. 

Usnesení č. 4/2023 

Zastupitelstvo obce souhlasí s předběžnou předloženou 
dokumentací těchto záměrů, avšak konečné vyjádření a 
případně souhlas zastupitelstvo vysloví až po předložení 
projektu. 

(7:0:0) 

3.4 Žádost o souhlas se stavbou – apartmánový dům 
Sněžník a.s., 

Zastupitelstvo obce projednalo žádost o souhlas se 
stavbou apartmánového domu spol. Sněžník a.s., který 
bude stát na místě stávajícího hotelu Sněžník. Z důvodu, 
že podklady pro tuto stavbu byly doručeny těsně před 
zasedáním zastupitelstva, a tudíž zastupitelé neměli čas 
tento projekt prostudovat, místostarosta navrhl odložení 
jednání tohoto bodu na příští zasedání zastupitelstva. 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí podání žádosti o 
vyjádření a k dané výstavbě přijme usnesení po řádném 
prostudování dodaných podkladů. 

4. Nakládání s nemovitostmi 

4.1 Návrh smlouvy o smlouvě budoucí darovací - 
p.Smutek (pozemek okolo K-S 4) 

Zastupitelstvo obce projednalo návrh smlouvy o  

smlouvě budoucí směnné a darovací s panem Smutkem. 

Jedná se o směnu části pozemku pana Smutka okolo K-S 4 

o výměře cca 3 368 m2. Výměnou za tento pozemek pro 

obec by měla být panu Smutkovi převedena část p.č. 657 

v k.ú. Horní Morava o výměře 302 m2 a dále by zbývající 

část pozemku okolo K-S 4 o výměře 5 290 m2 byla obci 

darována za podmínky zařazení tří pozemků v k.ú. Horní 

Morava do zastavěného území. Místostarosta předal 

slovo panu Smutkovi, aby přednesl svůj záměr. Pan 

Smutek zopakoval, že nabízí darem pozemek okolo 

zmiňovaného opevnění o celkové výměře 8 600 m2 za 

směnu obecního pozemku p. č. 657 v k.ú. Horní Morava o 

výměře 302 m2 a dále pak zbytek částí okolo K-S 4 za 

podmínky zařazení jeho tří pozemků v k.ú. Horní Morava 

do zastavitelného území. Bylo řečeno, že z dřívějších 

jednání s bývalým vedením obce bylo takto předjednáno 

na zasedání zastupitelstva obce dne 5. září 2022. Uvedl, 

že by si rád se svým příbuzným vystavěli dvě 

jednopodlažní roubenky v k.ú. Horní Morava pouze ke 

své rodinné rekreaci. Nyní vlastní malou chatičku v k.ú. 

Horní Morava a vedle sousedí právě žádaný obecní 

pozemek. Dále uvedl, že jelikož v místech okolo pozemků, 

kde by chtěli malé roubenky vystavět, je již zastavěné 

území a tyto pozemky neleží samostatně, nebylo by 

zařazení pozemků do zastavěného území v rámci nového 

územního plánu nijak složité a nezpozdila by jeho 

dokončení, jak se již u zpracovatele územního plánu Obce 

Dolní Morava dotazoval. Zastupitelstvo diskutovalo o 

potřebnosti pozemku okolo K-S 4. Místostarosta 

připomínkoval, že dle jeho názoru by neměl být darován 

nebo směňován pozemek za to, že budou jiné pozemky 

převedeny do zastavitelného území a nevidí v tomto 

záměru smysl a znovu připomněl k čemu slouží, nebo 

k čemu by měl územní plán obce sloužit. P. Vrzal uvedl, že 

mělo dřívější vedení zájem na tom, aby tento pozemek 

okolo K-S 4 a jemu podobné obec vlastnila z důvodu, že 

by obec měla získávat větší plochy pozemků, které může 

využít pro své zájmy. Po delší diskuzi přistoupilo 

zastupitelstvo k hlasování.  

Usnesení č. 5/2023  

Zastupitelstvo obce schvaluje předložený návrh smlouvy 
o smlouvě směnné a darovací, jejíž předmětem je směna 
a dar pozemku p.č. 5079, a to za část p.p.č. 657 v k.ú. 
Horní Morava o výměře 302 m2 a zařazení tří pozemků 
v k.ú. Horní Morava do zastavěného území.  

(4:2:1 proti p. Tykva, p. Míka ; zdržel se p. Janočko) 
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4.1.1 Záměr směny (p. Smutek)  

Usnesení č. 6/2023  

Zastupitelstvo obce schvaluje záměr směny obecního 
pozemku p.č. 657 v k.ú. Horní Morava o výměře 302 m2 za 
část pozemku p. Smutka p.č. 5079 v k.ú. Velká Morava 
(okolo K-S 4) o výměře cca 3368 m2. 

(4:2:1 proti p. Tykva, p. Míka ; zdržel se p. Janočko) 

4.2 Záměr vzájemných prodejů pozemků u hotelu 
Morava 

Zastupitelstvo obce projednalo již schválený záměr 
vzájemných darů pozemků u hotelu Morava. Jednalo se v 
podstatě o složitější směnu pozemků, kde bylo zhruba 
deset účastníků této směny a pro obec to znamenalo 
získat pruh pozemku pro budoucí cyklostezku. Z účetních 
důvodů nelze provést vzájemné darování pozemků, ale 
vzájemné prodeje, kdy budou pozemky mezi účastníky 
odporodány za stejnou částku. 

Usnesení č. 7/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje záměr prodeje části 
obecního pozemku p.č. 5535 o výměře cca 130 m2 za cenu 
1540 Kč/m2 za podmínky, že budou Obci Dolní Morava 
v jedné smlouvě odprodány části p.p.č. 5525, 5542, 5541 
v k.ú. Velká Morava o shodné výměře 130 m2 a shodné 
ceně 1540 Kč/m2.  

(7:0:0) 

4.3 Řešení ochrany výnosů z parkovného - parkoviště U 
Vendy (možný pronájem) 

V tomto bodě byla řešena situace s volným parkováním 
návštěvníků resortu (auta, karavany, autobusy) podél 
silnice U Vendy, kdy placené obecní parkoviště u hospody 
U Vendy, je v podstatě prázdné. Místostarosta uvedl, že 
nezpoplatněná parkovací plocha v sousedství obecního 
zpoplatněného parkoviště způsobuje, že návštěvníci 
resortu parkují tam, obecní parkoviště zůstává prázdné, 
výnos z parkovného je téměř nulový a šance na to, že by 
se v rozumné době obci alespoň vrátila cca půlmilionová 
investice do technického zařízení (závora + příslušenství), 
je malá. Nyní je potřeba tuto situaci řešit a obec má různé 
návrhy a za společnost Sněžník a.s., se dostavil p. Drápal, 
aby také navrhnul nějaké řešení. Po delší diskuzi a 
uvedených variantách se zastupitelstvo shodlo na tom, že 
zůstane parkoviště U Vendy v režii Obce a bude si ho 
provozovat tak, jak do této doby. Parkování naproti 
hospody – podélné parkování Obec na pevno zahradí od 
Polesí po celé hranici pozemku dolů. Od Polesí směrem 
nahoru, bude stání pro autobusy, popř. pár míst pro 
parkování zaměstnanců resortu. 

Usnesení č. 8/2023 

Zastupitelstvo Obce schvaluje, že si Obec bude prozatím 
 
 

provozovat parkoviště U Vendy na p.p.č. 5571 sama. 
Volná parkovací plocha na p.p.č. 5559 a 5582 bude ve 
spodní části ohrazena, aby zde nedocházelo k volnému 
parkování automobilů, horní část bude sloužit 
vyhrazenému stání pro autobusy a dále případně jako 
vyhrazené stání pro zaměstnance společnosti Sněžník, a.s. 
za předpokladu, že společnost zajistí, aby zde 
nedocházelo k volnému parkování automobilů. 

(6:0:1 p. Míka se zdržel) 

4.4 Záměr směny pozemků mezi obcí a společností 
Sněžník a.s. 

Zástupce Sněžník a.s., p. Drápal informoval o potřebě 
srovnání pozemků pod hotelem Vista podél obecní 
komunikace (okraj) formou směny s Obcí, která by si také 
touto směnou pozemky ucelila. Jednalo by se o výměru 
cca 269 m2 částí pozemků Sněžníku a.s., které by 
společnost chtěla směnit za části obecních pozemků o 
výměře cca 221 m2. Místostarosta uvedl, že je potřeba se 
tímto zabývat více do hloubky a představit tento záměr 
blíže zastupitelstvu, proto vzali zastupitelé uvedený návrh 
na směnu na vědomí a budou se tímto zabývat na dalším 
zasedání zastupitelstva. 

4.5 Smlouva na zřízení věcného břemene na vedení 
přípojky nn přes p.p.č. 5018/1 v k.ú. Velká Morava (ČOV) 

Zastupitelstvo obce projednalo smlouvu na zřízení 
věcného břemene na vedení přípojky nn přes p.p.č. 
5018/1 v k.ú. Velká Morava. Jedná se o přípojku pro 
novou obecní ČOV v místě louky pana Komperta (U dvou 
smrků). Za zřízení věcného břemene bude obci vyplaceno 
jednorázově 1 000 kč bez DPH. 

Usnesení č. 9/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu na zřízení věcného 
břemene na vedení přípojky nn přes p.p.č. 5018/1 v k.ú. 
Velká Morava. Za zřízení věcného břemene bude obci 
vyplaceno jednorázově 1 000 kč bez DPH. 

(7:0:0) 

4.6 Schválení prodeje p.p.č.5252/4 v k.ú. Velká Morava 
H. a P. Stejskalovým 

Zastupitelstvo obce projednalo prodej pozemku 
p.č.5252/4 v k.ú. Velká Morava. Jedná se o pozemek u 
domu H. a P. Stejskalových, které žádaly o odkoupení 
pozemku o celkové výměře 596 m2 za cenu pevnou 150 
Kč/m2. Zastupitelstvo obce shledalo, že předmětný 
pozemek není pro Obec využitelný ke splnění jejich cílů a 

zařadilo ho jako nepotřebný majetek. Podmínky pro 
prodej pozemku jsou, že má Obec předkupní právo 
pro případný další prodej tohoto pozemku a to za 
stejnou cenu, za jakou Obec nemovitost prodala, 
dále pak věcné břemeno pro vedení inženýrských sítí. 
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Záměr prodeje byl vyvěšen dle zákonem stanovené lhůty 
a to v období od 8. 12. 2022 do 24. 12. 2022. Po tuto dobu 
se žádný jiný zájemce o tento pozemek nepřihlásil. 

Usnesení č. 10/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje prodej pozemku p.č.5252/4 
v k.ú. Velká Morava o celkové výměře 596 m2 H. a P. 
Stejskalovým za cenu za cenu pevnou 150 Kč/m2. Obec 
bude mít zřízeno předkupní právo pro případný další 
prodej tohoto pozemku a to za stejnou cenu, za jakou 
Obec nemovitost prodala, dále bude ve prospěch Obce 
zřízeno věcné břemeno pro vedení inženýrských sítí přes 
prodávaný pozemek. Budoucí kupující uhradí veškeré 
další náklady spojené s koupí pozemku (kolek na vklad do 
katastru nemovitostí apod.) 

(7:0:0) 

5. Projekty obce 

5.1 Návrh investic ve sportovním areálu v režii pachtýře 

Místostarosta informoval o jednání s pachtýřem 
Sportovního areálu Radkem Vrábelem. Pachtýř přišel s 
návrhem úpravy hygienického zázemí v budově 
Sportovního areálu a na možnou dotaci pro tuto akci z 
důvodu, že pro kemp jsou stávající podmínky 
nevyhovující. Investorem pro tuto akci by byl pachtýř za 
podmínky prodloužení nájmu na dobu nutnou pro splnění 
udržitelnosti dotace. Pachtýř uvedl, že byla vypsaná výzva 
o dotaci na rok 2023 pro tento účel – Podpora budování 
infrastruktury cestovního ruchu v Pardubickém kraji a 
žádost se musí podat do konce ledna 2023. Podmínka pro 
podání žádosti je, že musí být žadatel vlastník 
nemovitosti, nebo musí mít pachtýř s propachtovatelem 
smlouvu na minimální dobu udržitelnosti dotace tj. cca 5 
let od schválení dotace. Bylo řečeno, že dotace je výši 
až 300 000 Kč se spoluúčastí žadatele ve výši 30 %, s tím, 
že majetek po skončení pachtu zůstane ve vlastnictví 
obce. Dále pachtýř představil další úpravy ve sportovním 
areálu, které by rád provedl a jež budou obci po skončení 
pachtu také bezúplatně přenechány v případě jejich 
realizace. 

Usnesení č. 11/2023 

Za podmínky realizace těchto investic - úprava stávajících 

sprch o automat na žetony, montáž vzduchotechniky po 

celém hygienickém zařízení, rozšíření umýváren (pánská + 

dámská) na 4 umyvadla a zrcadla, výměna stávajících 

záchodových stojacích míst za závěsné, úprava vytápění, 
a podmínkou, že Pachtýř přenechá - bezúplatně převede 
po skončení nájmu uvedený majetek obci, Zastupitelstvo 
obce souhlasí s prodloužením nájmu na dobu 
udržitelnosti dotace. Dále zastupitelstvo obce souhlasí se 
stavebními a dalšími úpravami ve sportovním areálu 
spočívající v úpravě terénu mezi hospodou a kurtem, 
pokácením stromů a srovnání terénu a následnou  

úpravou pro možné parkování (zpevněná plocha), dále 
pak přemístění krbových kamen do přístřešku a montáž 
fotovoltaických panelů na střechu budovy Sportovního 
areálu za podmínky, že v případě realizace těchto úprav 
budou po skončení pachtu přenechány bezúplatně obci.  

(7:0:0) 

5.1.1 Záměr změny pachtu 

Usnesení č. 12/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje záměr změny pachtu 
spočívající v prodloužení trvání doby pachtu Sportovního 
areálu po dobu udržitelnosti dotace na projekt „Úprava 
hygienického zázemí ve sportovním areálu“ za podmínky, 
že realizovaný projekt bude po době skončení pachtu 
bezúplatně převeden na Obec.  

(7:0:0) 

5.2 Zabezpečení a údržba K-S4 a dalšího opevnění v obci 
Dolní Morava 

Bylo řečeno, že již jsou převedeny do vlastnictví Obce dva 
objekty a o další je žádáno. Nyní je potřeba tyto objekty 
zabezpečit a udržovat. Bylo řečeno, že by bylo vhodné 
zažádat o dotaci na nutnou údržbu těchto objektů jako 
jsou nové mřížové dveře, zabezpečení vnějších jam 
(ohrazení tyčovou ocelí s oky a dráty), vnitřní zábradlí a 
dveře, zabezpečení jímky OMS a dalších drobných otvorů, 
zabezpečení zvonových šachet, ošetření, konzervace a 
nátěry kovových prvků včetně spotřebního materiálu, 
hydroizolace stropnice. Celkem na údržbu a zabezpečení 
objektů je potřeba 250 000 Kč. Dotace z Pardubického 
kraje by byly se spoluúčastí 30% tj. 175 000 Kč z kraje a 
75 000 Kč by šlo z rozpočtu obce. 

Usnesení č. 13/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o dotaci 
z rozpočtu Pardubického kraje na zabezpečení a základní 
údržbu objektu K-S4 a dalšího opevnění v obci Dolní 
Morava. 

(7:0:0) 

5.3 Dotace na pořízení územního plánu 

Zastupitelstvo obce projednalo možnost dotace na 
pořízení územního plánu, kdy bylo přislíbeno od 
zpracovatelů územního plánu dokončení etapy, která je 
předmětem této dotace do konce listopadu a následné 
vydání nového územního plánu by bylo možné počátkem 
příštího roku dle výsledku jeho projednání. Možná dotace 
na pořízení územního plánu z prostředků Pardubického 
kraje může dosáhnout maximálně 150 000 Kč, kdy 
Pardubický kraj hradí maximálně 70 % z celkových 
nákladů podporované etapy územního plánu v roce 2023, 
spoluúčast by tedy byla ve výši minimálně 30 %. 
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Usnesení č. 14/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o dotaci na 
pořízení nového územního plánu. 

(7:0:0) 

5.4 Smlouva s organizací Jeseníky – Sdružení cestovního 
ruchu, z.s., o úplatě za údržbu běžeckých tras  

Zastupitelstvo obce projednalo smlouvu s organizací 
Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu, z.s., o úplatě za 
údržbu běžeckých tras. Jedná se o spolupráci se 
spolkem Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu, která 
umožňuje Obci snížit si náklady na úpravu lyžařských 
běžeckých tras tím, že část nákladů je hrazena z 
prostředků tohoto spolku. 

Usnesení č. 15/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje předloženou Smlouvu o 
Dílo s Jeseníky - Sdružení cestovního ruchu, z.s., na 
zajištění úpravy lyžařských běžeckých tras. 

(7:0:0) 

  

5.5 Změna přílohy „Investiční plán obce Dolní Morava“ 
Smlouvy o spolupráci mezi obcí Dolní Morava a 
společností Sněžník a.s. 

Zastupitelstvo obce projednalo aktualizaci „Investičního 
plánu obce Dolní Morava“. Již na minulém zasedání se 
Zastupitelstvo obce usneslo na vypracování aktualizace 
investičního plánu obce. Místostarosta předložil 
zastupitelům návrh úpravy investičního plánu obce Dolní 
Morava do roku 2025. Místostarosta uvedl, že v 
předloženém návrhu jsou pouze projekty, které by mohly 
být realizované a jsou pro obec prioritou a ostatní 
původně plánované nebo zcela nové projekty má smysl 
do tohoto soupisu zařazovat operativně podle stavu 
financí v pořadí podle převládajících priorit – VIZ NÁVRH 

NÁVRH INVESTIČNÍHO PLÁNU OBCE: 

Označení 

záměru 

Předpoklad 

realizace 
Záměr Náklady 

(mil.Kč) 

Možné 

dotace 

Od 

podnikatel

ů 

Prostředky 

obce 

1 2023-2025 Stezka pro pěší a cyklisty 55 46,5 0 8,5 

1a 2023-2024 I. etapa obchod - Sněžník 20 17 0 3 

1b 2025 II. etapa obchod - sportovní areál 10 8,5 0 1,5 

1b   III. etapa Dolní Morava - Králíky 15 12,5 0 2,5 

1b   doplňující chodníky 10 8,5 0 1,5 

2 2023 Rekonstrukce obchodu 6 2 3 1 

4 2023-2024 Vodovod 10,5 5,5 3,75 1,25 

4a 2023 Pročištění starých vodních zdrojů 0,5 0 0,25 0,25 

4b 2024 Nový vodní zdroj 10 5,5 3,5 1 

5 2023-2025 Kanalizace a ČOV 200 148 20 32 

5a 2023-2024 Kanalizace - I. etapa 40 4 5 31 

5b 2024-2025 Kanalizace - II. etapa 160 144 15 1 

6 2024-2025 Bytové domy 45 36 0 9 

CELKEM 316,5 238 26,75 51,75 
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P. Novák reagoval, že Investiční plán obce Dolní Morava, 
který byl již schválen, byl celkový koncepční plán rozvoje 
obce s chronologickými postupy a podle něj toto 
předložený návrh nového Investičního plánu neřeší a 
podle p. Nováka to rozhodně neřeší celkovou koncepci a 
bude složitější žádat o některé dotace. Dále uvedl, že 
stávající schválený Investiční plán obce byl jako návrh 
investic předmětem diskuze s veřejností, dále pak 
proběhlo připomínkovací řízení a poté byl schválen 
zastupitelstvem. Dále uvedl, že nyní v předloženém 
návrhu došlo k velké korekci připravovaných záměrů a 
navíc nebyl návrh nového Investičního plánu veřejně 
projednán. Místostarosta na toto reagoval, že se 
samozřejmě veřejnému projednání nebrání a dále 
zopakoval, že plánované investice a záměry již 
schváleného Investičního plánu nejsou reálné z finančních 
důvodů a spousta záměrů, které měly být podle 
původního plánu již realizované nebo alespoň započaté, 
vůbec nejsou. Dále p. Vrzal konstatoval, že naplánované 
investice a záměry neměly být zrušeny, ale posunuty 
v čase. Dále zastupitelé diskutovali o jednotlivých 
záměrech jako je nová hasičská zbrojnice, či rekonstrukce, 
nový obchod namísto multifunkčního centra. Po diskuzi 
bylo shledáno, že navržený investiční plán bude vzat 
pouze na vědomí a jeho finální podobou po zapracování 
připomínek či návrhů zastupitelů bude zastupitelstvo 
projednávat na některém dalším zasedání. 

5.6 Rekonstrukce prodejny potravin 

Zastupitelstvo obce projednalo rekonstrukci prodejny 
potravin. Místostarosta informoval o možnosti namísto 
plánované a dosud nerealizované stavby multifunkčního 
centra rekonstruovat stávající prodejnu potravin s tím, že 
rekonstrukce je mnohem rychlejší a levnější variantou než 
stavba nové prodejny. V případě schválení záměru 
rekonstrukce se může začít s realizací ihned na jaře 2023. 
Místostarosta dále informoval, že od Pardubického kraje 
je přislíbena dotace na rekonstrukci stávajícího obchodu 
ve výši až 2 mil. korun. Konzum formou nájmu by přispěl 
částkou až 3 mil. korun a obec by tedy rekonstrukce stála 
zhruba 1,5 mil. korun. Dále uvedl, že oproti 
naplánovanému záměru Multifunkčního centra, na které 
by bylo dnes potřeba zhruba 20 mil. korun, je to 
schůdnější a reálnější varianta. Zastupitel Richard Novák 
na toto reagoval, že na výstavbu celého multifunkčního 
centra je možné získat více dotačních prostředků, a to až 
do výše 85 %. Poznamenal, že s rekonstrukcí stávající 
prodejny nemá problém, avšak musí se jednat o ucelenou 
koncepci, která v souvislosti s rekonstrukcí prodejny 
nebyla přijata. 

Usnesení č. 17/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje rekonstrukci stávající 
prodejny potravin v součinnosti s obchodním družstvem  

Konzum. 

(4:0:3 zdržuje se p. Vrzal, p. Novák, p. Adamec) 

6. Finance 

6.1 Stanovení ceny vodného pro rok 2023 

Zastupitelstvo obce projednalo navýšení vodného z 
důvodu zákonem předepsané kalkulace vodného na 
navýšení vodného pro rok 2023 na částku 29 Kč/m3 bez 
DPH (31,90 Kč/m3 s DPH) dle zákona, který požaduje 
tvoření rezerv na obnovu vodovodu. 

Usnesení č. 18/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje navýšení vodného z důvodu 
zákonem předepsané kalkulace vodného na navýšení 
vodného pro rok 2023 na částku 29 Kč/m3 bez DPH (31,90 
Kč/m3 s DPH).  

(7:0:0) 

7. Ostatní 

7.1 Nominace zástupce města/obce pro jednání v 
Euroregionu Glacensis 
Zastupitelstvo obce projednalo nového zástupce pro 
jednání ve sdružení Euroregionu Glacensis z důvodu 
změny starosty v obci.  

Usnesení č. 19/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje zástupce pro jednání ve 
sdružení Euroregionu Glacensis pana Ladislava Janočka. 

(6:0:1 zdržel se p. Janočko) 

7.2 Návrh na plat místostarosty 

Zastupitelstvo obce projednalo přidaný bod od 
zastupitele p. Míky, který navrhnul, aby byl místostarosta 
finančně oceněn. Zastupitelé diskutovali o práci, kterou 
místostarosta vykonává a někteří zastupitelé namítali, že 
sám místostarosta se při ustavujícím zasedání vyjádřil, že 
odměnu ve vyšší částce než ostatní zastupitelé za svou 
funkci odmítá. Nakonec se zastupitelé shodli, že by měl 
být místostarosta finančně odměněn shodně, jako 
místostarosta v předchozím volebním období za 
předpokladu, že nebude docházet k refundaci jeho mzdy 
z jeho zaměstnání, jako doposud. Na dotaz p. Vrábela co 
je to refundace místostarosta odpověděl, že v případě, 
kdy bylo nutné věnovat se obecním záležitostem v době, 
kdy měl být v zaměstnání, platí mzdu za tuto dobu místo 
zaměstnavatele ten, u koho byla práce vykonána, tedy 
obec, kdy tato doba v rozsahu cca čtyř dnů byla využita 
zejména k jednáním, které nebylo možné sjednat na čas 
mimo jeho pracovní dobu. 
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Usnesení č. 20/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje odměnu za výkon funkce 
neuvolněného místostarosty ve výši poloviny odměny, 
která náleží za výkon funkce uvolněného místostarosty. 
Zastupitelstvo obce tedy v návaznosti na NV č.415/2022 
Sb. schvaluje měsíční odměnu za výkon funkce 
neuvolněného místostarosty ve výši 23.351,- Kč. 

(6:0:1 zdržel se p. Tykva) 

7.2 Návrh na plat místostarosty 

Zastupitelstvo obce projednalo přidaný bod od 
zastupitele p. Míky, který navrhnul, aby byl místostarosta 
finančně oceněn. Zastupitelé diskutovali o práci, kterou 
místostarosta vykonává a někteří zastupitelé namítali, že 
sám místostarosta se při ustavujícím zasedání vyjádřil, že 
odměnu ve vyšší částce než ostatní zastupitelé za svou 
funkci odmítá. Nakonec se zastupitelé shodli, že by měl 
být místostarosta finančně odměněn shodně, jako 
místostarosta v předchozím volebním období za 
předpokladu, že nebude docházet k refundaci jeho mzdy 

z jeho zaměstnání, jako doposud. Na dotaz p. Vrábela 
co je to refundace místostarosta odpověděl, že v 
případě, kdy bylo nutné věnovat se obecním 
záležitostem v době, kdy měl být v zaměstnání, platí 
mzdu za tuto dobu místo zaměstnavatele ten, u koho 
byla práce vykonána, tedy obec, kdy tato doba v 
rozsahu cca čtyř dnů byla využita zejména k 
jednáním, které nebylo možné sjednat na čas mimo 
jeho pracovní dobu. 

Usnesení č. 20/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje odměnu za výkon funkce 
neuvolněného místostarosty ve výši poloviny odměny,  

která náleží za výkon funkce uvolněného místostarosty. 
Zastupitelstvo obce tedy v návaznosti na NV č.415/2022 
Sb. schvaluje měsíční odměnu za výkon funkce 
neuvolněného místostarosty ve výši 23.351,- Kč. 

(6:0:1 zdržel se p. Tykva) 

7.3 Rekonstrukce bytu č. 4 v č.p. 100 – záměr pronájmu 
volného obecního bytu 

Zastupitelstvo obce projednalo záměr pronájmu volného 
obecního bytu č. 4 v č.p. 100 v k.ú. Velká Morava. Jedná 
se o nově zrekonstruovaný obecní byt č. 4 v domě č.p.100 
(starý Obecní úřad) o dispozici 2+1 a velikosti podlahové 
plochy 58, 46 m2. Součástí bytu je sklepní kóje. Cena 
pronájmu je stanovena ve výši 3 653 Kč Kč/měsíc a 
vybavení bytu rozděleno v čase do nájmů 847 Kč/měsíc, 
celkem tedy 4 500 Kč/měsíc. Před podpisem nájemní 
smlouvy bude složena vratná kauce ve výši 3 nájmů (13 
500 Kč). Nejvhodnějšího zájemce doporučí zastupitelstvu 
obce ke schválení bytová komise. Preferenčním kritériem 
je trvalý pobyt v obci Dolní Morava.  

Usnesení č. 21/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje záměr pronájmu volného 
obecního bytu č. 4 v č.p. 100 v k.ú. Velká Morava o 
dispozici 2+1 a velikosti podlahové plochy 58, 46 m2. 
Součástí bytu je sklepní kóje. Cena pronájmu je stanovena 
ve výši 4 500 Kč/měsíc a před podpisem nájemní smlouvy 
bude složena vratná kauce ve výši 3 nájmů (13 500 Kč). O 
výběru vhodného zájemce rozhodne zvolená komise, 
která svůj výběr doporučí zastupitelstvu obce ke 
schválení. Preferenčním kritériem je trvalý pobyt v obci 
Dolní Morava.  

(7:0:0) 

 
 
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE ZE DNE 20. 2. 2023 

1. Schválení programu schůze a ověřovatelů zápisu 

Starosta přivítal zastupitele na zasedání zastupitelstva a 
přednesl program ke schválení. Dále navrhl ověřovatele 
zápisu – pana Jaroslava Míku a pana Josefa Tykvu. 
K programu i ověřovatelům zápisu nebyly podány 
připomínky. 

Usnesení č. 22/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje předložený program 
zasedání a ověřovatele zápisu pana Jaroslava Míku a pana 
Josefa Tykvu. 

(6:0:0)  

2. Výstavba v obci 

2.1 Záměr výstavby dvou RD v lokalitě „pod Klepáčem“, 
Horní Morava, Ing. Vanžura 

 

 
Zastupitelstvo obce projednalo záměr výstavby dvou RD v 
lokalitě „pod Klepáčem“ v k.u. Horní Morava.  

Usnesení č. 23/2023 

Zastupitelstvo obce nemá připomínek k předloženému 
záměru výstavby dvou RD v lokalitě „pod Klepáčem“ v k.u. 
Horní Morava. 

(6:0:0)  

2.2 Žádost o souhlas se stavbou parkoviště pro autobusy 
na p.p.č. 5401 v k.ú. Velká Morava, Sněžník a.s. 

Zastupitelstvo obce projednalo žádost o souhlas se 
stavbou parkoviště pro autobusy na p.p.č. 5401 v k.ú. 
Velká Morava. Jedná se o pozemek ležící naproti prodejně 
potravin. Zastupitelé namítali nevyhovující výjezd 
autobusů z tohoto místa.  
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Usnesení č. 24/2023 

Zastupitelstvo obce žádá o takové technické řešení, které 
by nekolidovalo s autobusovou zastávkou stojící 
v plánovaném výjezdu autobusů. 

(4:0:2 proti p. Míka a p. Král) 

2.3 Žádost o souhlas vlastníka na stavbou dotčených 
pozemcích, Rozšíření plynovodu Králíky-Dolní Morava 

Zastupitelstvo obce projednalo stavbu dotčených 
pozemků – rozšíření plynovodu z Králík na Dolní Moravu. 
Jedná se o vedení v místě od hotelu Sněžník přes 
konstrukci mostu, dále pak podél komunikace na p.p.č. 
5697. Zastupitelé s předloženou dokumentací 
nesouhlasili, diskutovali, že do budoucna zde plánuje 
obec vedení kanalizace, veřejný osvětlení a chodník.  

Usnesení č. 25/2023 

Zastupitelstvo obce nesouhlasí s vedením plynovodu přes 
pozemek p.č. 5697 a přes konstrukci mostu dle 
předložené dokumentace a požaduje jiné řešení, kdy 
trasa plynovodu přes pozemek p.č. 5697 bude pouze křížit 
a vlastník si musí pohlídat ochranné pásmo navržené trasy 
kanalizace, které jsou zde již naprojektovány.  

(6:0:0)  

2.4 Opětovná žádost o vyjádření k územnímu řízení – 
p.Gaďourek, 2 RD na p.p.č. 5564/5 a 5564/3 v k.ú.Velká 
Morava, doplněno zaměření výšky staveb 

Zastupitelstvo obce projednalo žádost o vyjádření k 
územnímu řízení pana Gaďourka - 2 RD na p.p.č. 5564/5 
a 5564/3 v k.ú. Velká Morava. Na dřívějším zasedání 
zastupitelstvo obce požadovalo snížení výšky hřebene na 
úroveň okolních staveb. Nyní bylo panem Gaďourkem 
předloženo zaměření výšky, ze kterého vyplynulo, že 
hřeben střechy nepřesahuje okolní stavby. Výstavba je 
v souladu s platným územním plánem obce. 

Usnesení č. 26/2023 

Zastupitelstvo obce nemá připomínek k předložené 
dokumentaci.  

(6:0:0)  

3. Nakládání s nemovitostmi 

3.1 Smlouva o bezúplatném převodu vlastnictví, K-S 4, 
st.p.č.383 a p.p.č.5080 v k.ú. Velká Morava 

Zastupitelstvo obce projednalo smlouvu o 
bezúplatném převodu vlastnictví, K-S 4, st.p.č.383 a 
p.p.č.5080 v k.ú. Velká Morava. Jedná se o 
bezúplatný převod bunkru a st.p.č.383, p.p.č.5080 od 
Ministerstva obrany do vlastnictví obce.  

 

Usnesení č. 27/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje předloženou smlouvu o 
bezúplatném převodu vlastnictví, K-S 4, st.p.č.383 a 
p.p.č. 5080 v k.ú. Velká Morava uzavřenou mezi 
Ministerstvem obrany a Obcí Dolní Morava. 

(6:0:0) 

3.2 Směna nemovitostí, p.p.č. 5079 v k.ú.Velká Morava, 
p. Smutek 

Zastupitelstvo obce projednalo směnu nemovitostí 
s panem Smutkem. Jedná se o směnu obecního pozemku 
p.č. 657 v k.ú. Horní Morava o výměře 302 m2 za část 
pozemku p. Smutka p.č. 5079 v k.ú. Velká Morava (okolo 
K-S 4) o výměře cca 3368 m2. 

Usnesení č. 28/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje směnu nemovitosti 
obecního pozemku p.č. 657 v k.ú. Horní Morava o výměře 
302 m2 za část pozemku p.p.č. 5079 v k.ú.Velká Morava 
mezi p. Smutkem a Obcí Dolní Morava. Záměr směny byl 
vyvěšen na úřední desce v období od 3.2.2023 do 
19.2.2023 a nikdo po tuto dobu nepodal námitku. 

(4:0:2 proti p. Tykva, p. Míka)  

3.3 Podmíněný prodej p.p.č. 5535 v k.ú. Velká Morava 

Zastupitelstvo obce projednalo prodej části obecního 
pozemku p.č. 5535 o výměře cca 130 m2 za cenu 1540 
Kč/m2 za podmínky, že budou Obci Dolní Morava v jedné 
smlouvě odprodané části p.p.č. 5525, 5542, 5541 v k.ú. 
Velká Morava o shodné výměře 130 m2 a shodné ceně 
1540 Kč/m2. 

Usnesení č. 29/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje prodej části obecního 
pozemku p.č. 5535 o výměře cca 130 m2 za cenu 1540 
Kč/m2 za podmínky, že budou Obci Dolní Morava v jedné 
smlouvě odprodané části p.p.č. 5525, 5542, 5541 v k.ú. 
Velká Morava o shodné výměře 130 m2 a shodné ceně 
1540 Kč/m2. Záměr prodeje byl vyvěšen na úřední desce 
v období od 5.2.2023 do 20.2.2023 a po tuto dobu se 
nikdo k záměru nepřihlásil.  

(6:0:0) 

3.4 Žádost o pronájem p.p.č. 5738 v k.ú. Velká Morava, 
Ing. Šinták 

Na zasedání se dostavil p. Šinták se žádostí o pronájem 
p.p.č. 5738 v k.ú. Velká Morava. Jedná se o místo naproti 
Vilemíně, kde vzniklo dle p. Šintáka jakési stání pro 
stavební stroje. Dále uvádí, že je zde nepořádek a 
každodenní hluk strojů a překládání stavebního 
materiálu. 
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Informoval zastupitele o možnosti směny za své pozemky 
v obci. Místostarosta navrhl žadateli, aby do příštího 
zasedání přinesl přesné podklady pro projednání situace 
a záměru směny. Zastupitelstvo obce bere žádost na 
vědomí a pověřuje starostu zjištěním, zdali je pozemek 
p.č. 5738 v k.ú. Velká Morava užíván oprávněně, 
v souladu se stavebním povolením. 

3.5 Návrh směny nemovitostí – Sněžník a.s., p.p.č. 

5657/7 a 5702/3 ve vlastnictví obce za p.p.č. 5708/3 ve 

vlastnictví Sněžníku a.s., vše v k.ú. Velká Morava 

Zastupitelstvo obce projednalo návrh směny nemovitostí 

– Sněžník a.s., p.p.č. 5657/7 a 5702/3 ve vlastnictví obce 

za p.p.č. 5708/3 ve vlastnictví Sněžníku a.s., vše v k.ú. 

Velká Morava. Jedná se o scelení pozemků pod hotelem 

Vista podél komunikace (okraj) formou směny s Obcí, 

která by si také touto směnou pozemky ucelila. Jednalo 

by se o výměru cca 269 m2 pozemku Sněžníku a.s., které 

by společnost chtěla směnit za Obecní pozemek o 

výměře cca 221 m2. K tomuto se rozvedla diskuze o 

budoucnosti částí obecních pozemků, které by měly 

vstoupit do směny z důvodu budoucího kruhového 

objezdu v tomto místě. Zastupitelstvo obce bere návrh 

směny nemovitostí – Sněžník a.s., p.p.č. 5657/7 a 5702/3 

ve vlastnictví obce za p.p.č. 5708/3 ve vlastnictví 

Sněžníku a.s., vše v k.ú. Velká Morava na vědomí a 

pověřuje starostu obce zjištěním informací ohledně 

směn s Lesy ČR kvůli možnému využití pozemku v místě 

plánovaného kruhového objezdu.  

3.6 Užívání p.p.č. 5559 a 5582 v k.ú. Velká Morava 
společností Sněžník a.s. pro parkování autobusů 
návštěvníků resortu 

Zastupitelstvo obce znovu projednalo užívání parkovací 
plochy pro parkování autobusů návštěvníků resortu. 
Místostarosta zopakoval obsah jednání, které v této 
souvislosti proběhlo na minulém zasedání zastupitelstva, 
kdy bylo přijato usnesení, že si obec bude prozatím 
provozovat parkoviště U Vendy na p.p.č. 5571 sama, 
volná parkovací plocha na p.p.č. 5559 a 5582 bude ve 
spodní části ohrazena, aby zde nedocházelo k volnému 
parkování automobilů, horní část bude sloužit 
vyhrazenému stání pro autobusy a dále případně jako 
vyhrazené stání pro zaměstnance společnosti Sněžník a.s.. 
za předpokladu, že společnost zajistí, aby zde 
nedocházelo k volnému parkování automobilů. 
Místostarosta dále uvedl, že se Sněžníku a.s., nelíbilo, 
jakým způsobem obec zatarasila parkoviště a dále 
informoval o setkání se zástupci Sněžníku a.s., kteří se 
domnívali, že zabezpečovat podélné parkování naproti 
hospodě U Vendy, aby zde neparkovala jiná vozidla než  

autobusy, bude obec sama. Dále si zástupci společnosti 
stěžovali na stání autobusů v komunikaci, kdy z těchto 
autobusů do komunikace vystupovaly za běžného 
provozu děti a ostatní přepravované osoby – návštěvníci 
resortu. Na toto zástupci obce namítali, že je spousta 
jiných bezpečných odstavných ploch pro výstup či nástup 
do autobusů, např. naproti restauraci Na Rozcestí a 
spousty dalších jiných řešení. Dále místostarosta 
informoval o tom, že na základě aktuálního stavu bylo 
nicméně přijato provizorní řešení v tom smyslu, že si část 
ohrazení ze spodní části parkovací plochy odstraní 
Sněžník a.s. pro parkování autobusů za podmínky 
umístění dopravního značení, kterým bude tato plocha 
označena jako vyhrazené parkoviště pro autobusy, a to do 
doby, než bude rozhodnuto, jak to do budoucna 
s parkováním autobusů v obci bude. Zástupci Sněžníku 
a.s. na schůzce tedy navrhli, že pokud by obec dala 
Sněžníku tuto spodní část plochy (od polesí dolů) 
k dispozici, že si technickým řešením (kůly s řetízky) sami 
zajistí, že v tomto místě budou parkovat pouze autobusy. 
Po seznámení se s aktuálním stavem zastupitelé ještě 
diskutovali o tom, zda požadovat úplatu za parkování 
autobusů. 

Usnesení č. 30/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje záměr výpůjčky p.p.č 5559, 
5582 a 5597 společnosti Sněžník a.s. za podmínek, že 
vypůjčitel nebude pozemky využívat pro veřejné 
parkování osobních aut a bude jej využívat pro parkování 
pouze autobusů a dále vypůjčitel na p.p.č. 5559, 5582 zřídí 
parkoviště pro autobusy. 

(6:0:0) 

4. Projekty obce 

4.1 Pořízení fotovoltaiky na sportovní areál z dotace 
(obec jako žadatel o dotaci, změna původního záměru 
změny pachtu sportovního areálu) 

Zastupitelstvo obce projednalo pořízení fotovoltaiky na 
sportovní areál z dotace NZÚ. Již na minulém zasedání se 
pořízení fotovoltaických panelů na střechu budovy 
Sportovního areálu projednávalo, ale tehdy jako záměr 
pachtýře. Nyní pachtýř p.Vrábel zjistil, že nemůže být 
žadatelem o dotaci. Jedná se tedy o to, že by mohla být 
žadatel o dotaci samotná obec (dotace ve výši 75% se 
spoluúčastí 25%) a v případě, že by o tuto dotaci obec 
zažádala a dotace by byla přiznána, tak se pachtýř 
zavazuje spoluúčast ve výši cca 130 000 Kč obci uhradit. 
Bylo také řečeno, že výhodou řešení, kdy je žadatelem o 
dotaci obec, je také skutečnost, že bude toto zařízení 
v majetku obce již od okamžiku pořízení.  

Usnesení č. 31/2023  

Zastupitelstvo obce pověřuje starostu obce podpisem 
smlouvy o dílo na pořízení fotovoltaiky na budovu 

Sportovního Areálu s podmínkou, že stavba bude 
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realizována při přiznání dotace obci a zároveň uzavřením 
Dodatku ke smlouvě o pachtu, kde se pachtýř zaváže k 
doplacení částky ve výši finanční spoluúčasti obce. 

(6:0:0) 

Usnesení č. 32/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje záměr změny pachtu 
Sportovního areálu, který spočívá ve sjednání pachtu s 
DPH a dále v prodloužení pachtu na dobu 5 let od 
schválení dotace a navýšení pachtovného za dobu 
prodloužení pachtu o cca 130 000 Kč bez DPH, resp. o 
částku, rovnající se spoluúčasti obce, s rozpočítáním 
skutečné výše spoluúčasti obce do pravidelných splátek 
pachtovného po nově schválenou délku pachtu. 

(6:0:0) 

5. Ostatní 

5.1 Dodatek č.6 ke Smlouvě o dílo č.16/11 (pořízení 
územního plánu), SURPMO, a.s. 
V tomto bodě byl diskutován Dodatek č.6 ke Smlouvě o 
dílo č.16/11 na pořízení územního plánu. P. Novák 
informoval o změně zákona a o dalším vývoji pořízení 
územního plánu obce. Zpracovatelé územního plánu 
SURPMO, a.s. již v minulém roce informovali, že bude 
muset být znovu provedený posudek vlivu na životní 
prostředí z důvodu, že již cca 10 let trvá doba pořízení a 
změnili se tudíž v našem území podmínky na tolik, že je 
potřeba vše zaktualizovat. Předložený dodatek tedy 
spočívá v navýšení ceny pořízení územního plánu o cca 
590 480 Kč. Dále bylo řečeno, že územní plán obce by 
mohl být pořízený v roce 2024.  

Usnesení č. 33/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření Dodatku č.6 ke 
Smlouvě o dílo č. 16/11 na pořízení územního plánu od 
SURPMO, a.s. 

(6:0:0) 

5.2 Žádost paní E.Petrašové o bezplatné parkování na 
parkovišti U Vendy z důvodu nepřiměřené výše 
parkovného. 

Vedení obce informovalo o žádosti paní Petrašové a o 
komunikaci s ní na toto téma. Paní Petrašová žádala o 
možnost bezplatného parkování v naší obci pro místní 
občany v blízkosti lyžařských vleků, např. na parkovišti U 
Vendy. Rozvedla se diskuze, ve které bylo řečeno, že 
technické řešení parkovacího systému, kterým je 
parkoviště U Vendy osazeno, toto neumožňuje. Dále 
zastupitelé namítali, že jezdí skibus i linkový autobus, 
kterými je možné se přepravovat a že v obci je i jiný 
lyžařský areál, u kterého je parkování zdarma přímo u 
sjezdovek. Zastupitelstvo obce bere žádost paní 
Petrašové o zvýhodněné parkování na parkovišti U Vendy 
pro občany Dolní Moravy na vědomí a pověřuje starostu,  

aby obeznámil paní Petrašovou, že z technických důvodů 
není možno její žádosti vyhovět. 

5.3 Nabídka bezplatného zřízení nabíjecí stanice pro 
elektromobily, spojená s pronájmem 2 parkovacích míst 
na parkovišti u Vendy 

Zastupitelstvo obce projednalo nabídku bezplatného 
zřízení nabíjecí stanice pro elektromobily, spojenou s 
pronájmem 2 parkovacích míst na parkovišti U Vendy. 
Místostarosta informoval zastupitele o schůzce se 
zástupcem firmy RT Investment, s.r.o., která instaluje a 
provozuje dobíjecí stanice pro elektromobily všech 
stupňů výkonosti od pomalých (domácí nabíjení) přes 
středně rychlé až po DC (rychlé nabíjení). Tato firma nabízí 
bezplatné zřízení a servis nabíjecí stanice za podmínky 
pronájmu 2 parkovacích míst na parkovišti U Vendy za 
3000 Kč/rok po dobu 5ti let. 

Usnesení č. 34/2023 

Zastupitelstvo obce schvaluje záměr pronájmu dvou 
parkovacích míst na parkovišti U Vendy po dobu 5ti let za 
cenu 3000 Kč ročně za podmínky zřízení a servisu nabíjecí 
stanice pro elektromobily. 

(6:0:0) 

5.4 Na vědomí – žádost Podorlického autoklubu z.s. o 
povolení automobilové soutěže ve dnech 28.-29.4.2023  
(Horní Morava) 

Místostarosta informoval o připravované akci 
Podorlického autoklubu z.s. Koncem dubna 2023 se 
uskuteční v širším okolí automobilové závody a jedna 
z etap vede po trase z Červeného Potoka přes Horní Lipku 
a Heřmanice, na Horní Lipku až na parkoviště u Křížku na 
Horní Moravě. Z důvodu, že parkoviště je ve vlastnictví 
obce a že přejezd závodních vozů na další etapu je 
naplánován Horní Moravou, žádali zástupci Podorlického 
autoklubu, z.s., o souhlas se zvláštním užíváním 
komunikace na trasu od parkoviště U křížku Horní 
Moravou směrem dolů až ke křižovatce Na rozcestí. 
Zástupce Podorlického autoklubu předběžně projevil 
zájem i o možnost prodloužení trasy závodu od Křížku 
Horní Moravou směrem dolů, kdy cíl závodu by byl 
nejdále nad č.p.18. Zastupitelstvo obce bere na vědomí, 
že ve dnech 28.-29.4.2023 bude v obci probíhat 
automobilová soutěž a že pořadatel, Podorlický autoklub, 
z.s., obdržel na tyto dva dny souhlas se zvláštním užíváním 
komunikace na trasu od parkoviště U křížku na Horní 
Moravě po křižovatku u restaurace Na rozcestí, přičemž 
samotný automobilový závod bude probíhat pouze na 
části této trasy a zbylá část této trasy bude využita pro 
organizaci cíle a přejezdy závodních vozidel. Pořadatel 
automobilové soutěže je dále povinen mimo bezpečnosti 
zajistit také volný průjezd vozidel dopravní obsluhy 
v předem stanovených časových oknech a v součinnosti 
s obcí informovat s dostatečným časovým předstihem 
vlastníky nemovitostí, přiléhajících k této trase. 
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V sobotu 11. 2. starosta přivítal tři ze čtyř nových občánků obce Dolní Morava narozené v 
roce 2022. Děti z mateřské školy v Červe  ném Potoce za doprovodu svých učitelek 

zazpívaly krátké pásmo krásných písniček.  
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    V sobotu 18.2. proběhl odpoledne dětský a večer 
dospělácký karneval. 

 

Dětským karnevalem 

provázela paní Šárka, která 

se postarala dětem o skoro 

tří hodinový program plný 

soutěží, her a tancování. 

Večer pak proběhl karneval 

pro dospělé. K tanci hrála kapela Tandem Beat. O zábavu bylo tedy postaráno. 

Bylo spousta dobrého jídla a pití. Okolo jedenácté hodiny bylo vyhlášení 

nejkrásnějsích masek. Nejkrásnější 

maska byla dle počtu hlasů Dráček 

Petr, na druhém místě byly tři 

postavičky z filmu Papírový dům a 

třetí místo získala paní Pavučinová se 

svým nádherným kostýmem z 

pavučin s pavouky po celém těle. Po 

té samozřejmě i bohaté tomboly. Na 

závěr si připravila hasička z SDH Dolní 

Morava Bětka – maska Kantýnská, pro všechny 

zúčastněné hru - soutěž, která byla zakončena 

šampaňským. Účast na nebyla nijak vysoká a 

proto se dostalo s výhrou tomboly skoro na 

každého ����  
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KALENDÁŘ AKCÍ 

20. března Zasedání zastupitelstva obce Sál Obecního úřadu 

  8.  dubna  Velikonoční zábava se skupinou Tandem Beat Sál Obecního úřadu 

Spolek AUDIOHELP z.s. Plzeň, středisko Ústí nad Orlicí, ve spolupráci s městem Králíky organizuje v Králíkách 

PORADNU PRO NEDOSLÝCHAVÉ dne 8. 3. 2023 /STŘEDA/ od 8:00 hod. do 12:00 hod. 
V rámci poradny pracovník spolku poskytuje sociální služby sociálního poradenství a sociální rehabilitace.  

O zprostředkování služby v domácnostech je vhodné požádat v předstihu na telefonních číslech 

602 697 729 nebo 465 526 911.  

Poradna se uskuteční v budově Městského úřadu Králíky, ul. Karla Čapka 316, v přízemí 

Darovací smlouva s příkazem na údržbu 
nemovitosti v Obci Dolní Morava 

Prosíme občany, kteří ještě nepodepsali darovací 
smlouvu s příkazem na údržbu nemovitosti v Obci 
Dolní Morava, aby se dostavili na obecní úřad 
smlouvu podepsat. Děkujeme. 
 

FOTKY DO KALENDÁŘE PRO ROK 2024 
Kalendáře na rok 2023 jsou již rozvezeny, pokud jste 
někdo nedostal, můžete si kalendář vyzvednout na 
obecním úřadě. Připravujeme kalendář na rok 2024 a 
kdo chcete, můžete přispět svými fotkami z obce 
v kalendáři. Pošlete je již nyní, nebo i v průběhu roku na 
email referentka.dm@gmail.com (ve větším množství 
nejlépe přes úschovnu.) 
 

ROZPIS POHOTOVOSTNÍ SLUŽBY ZUBNÍCH LÉKAŘŮ o víkendech a svátcích v čase 8:00-11:00 
TERMÍN   JMÉNO   ADRESA  TELEFON 

4.-5.3.2023 MUDr. Jedličková Zuzana Bystřec 182 465 642 990 

11.-12.3.2023 MDDr. Junková Aneta Žamberk, Školská 834 739 374 555 

18.-19.3.2023  Khmara Oleksii Letohrad, U Dvora 815 605 501 139 

25.-26.3.2023 MDDr. Kopecký Milan Lanškroun, Dobrovského 34 739 374 787 

1.-2.4.2023 MUDr. Mareš  Miroslav Žamberk, Školská 834 739 374 555 

7.4.2023 MUDr. Marková Tereza Lanškroun, 5. Května 2 465 322 897 

POZOR případné změny jsou k dispozici na Poliklinice Žamberk tel.: 465 676 811 a internetové adrese 
www.pardubickykraj.cz, v sekci: Krajský úřad/Odbor zdravotnictví/Zajištění pohotovostních služeb. 

Pokud máte problém po 11. hodině, tak v nemocnici v Pardubicích či Hradci Králové funguje nepřetržitá 
služba na stomatologických odděleních. 
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